
Referat – BAT60+ FU-møde (online)

Mødeform: Online (Teams)

Deltagere: Per, Lars Bo Kaspersen, Gert Jørgensen, Søren Godt, Henrik Møller, Ebbe Worm, Puk Kirkeskov Hvistendal m.fl.

Referent: Puk Kirkeskov Hvistendal

Dato: 5. januar 2026 kl. 13:30-15:30

1. Godkendelse af referat fra sidste møde

Puk oplyste, at der var foretaget en mindre justering i referatet.

Per foreslog herefter, at referatet blev godkendt, hvilket der var enighed om.

Beslutning:

Referatet fra sidste møde blev godkendt.

2. Siden sidst

Region 3

Gert Jørgensen orienterede om et nyligt afholdt regionsmøde, som havde været meget positivt.

Der var drøftelser om uddannelse og fremtidige aktiviteter. Gert fremhævede, at referatet fra mødet var udarbejdet af Bjarne, men endnu ikke udsendt.

Lars Bo Kaspersen supplerede med, at der havde været en misforståelse omkring udsendelsen af referatet, men at det ville blive sendt ud snarest muligt. Han beskrev mødet som konstruktivt og præget af stor motivation for at komme i gang, herunder arbejde med foreløbige aktivitetsplaner og drøftelser om holdturneringen.

Region 2

Ebbe Worm orienterede om netværksmøder i Odense og Toftlund.

Mødet i Odense måtte aflyses pga. manglende tilmeldinger, mens mødet i Toftlund samlede ca. 10 deltagere fra 6 klubber og blev vurderet som et godt møde.

Der var ikke umiddelbart tilslutning til nye spillesteder, men der blev peget på 11 mulige lokaliteter, hvor der tidligere havde været bordtennisaktiviteter. Ebbe vurderede mødet som positivt, selvom der ikke kom konkrete tilmeldinger til arbejdsgruppen.

Region 1

Per orienterede om et regionsmøde i DGI Aarhus, som havde haft en god dagsorden og givet anledning til drøftelser om bl.a. "mørketal" – altså hvor mange ældre, der spiller bordtennis uden for de formelle strukturer.

Der var bl.a. drøftelser af Søren Godts idé om et muligt samarbejde med Ældresagen, men dette blev vurderet som en meget stor opgave.

3. Status på bemanningen af de tre regioner

Der var enighed om, at bemanningen fortsat er ujævn på tværs af regionerne.

Lars Bo understregede, at arbejdet i regionerne skal tilpasses de ressourcer, der reelt er til rådighed.

4. De tre regioner og aktivitetsplaner

Der var generel enighed om, at regionerne er godt i gang, men i forskelligt tempo.

Aktivitetsplanerne skal udvikles gradvist og i takt med bemanning og kapacitet.

5. 60+ – økonomi (budget 2026)

Der blev indledende drøftelser af budgetrammen for 60+ frem mod 2026.

Puk redegjorde for, at der aktuelt er et budget på ca. 150.000 kr. fra Bordtennis Danmark + 15.000 kr. fra DGI, som primært er tiltænkt aktiviteter.

Hun anbefalede kraftigt, at der afholdes et særskilt budgetmøde, hvor FU gennemgår følgende grundigt, herunder:

- hvad midlerne konkret skal bruges til – et budget
 - hvordan de skal fordeles
 - hvem der er FU økonomiansvarlig (kan i princippet være en 7. person)
 - en accept af Bordtennis Danmarks strategi 2026-2029 som udgangspunkt for aktiviteterne og leverancerne for de 150.000 kr. som Bordtennis Danmark leverer, jfr. Fremsendte strategi med resultatmål og procesmål, udarbejder af Bordtennis Danmarks klubber – herunder Bat 60+.
-

6. Økonomi – fordeling

Lars Bo rejste spørgsmålet om compensation til siddende medlemmer (fx telefon, internet og kontorhold).

Han vurderede, at hvis alle modtog fuld kompensation, ville det kunne udgøre op mod halvdelen af det samlede budget.

Der var enighed om, at dette kræver en principiel drøftelse og ikke bør afgøres uden et samlet overblik.

7. DGI – kontakt og svar

Der blev orienteret om den igangværende dialog med DGI vedr. mer finansiering. Det blev noteret, at der fortsat afventes yderligere afklaring, og at dialogen fortsættes.

8. Fondsansøgninger – principper

Der var en længere principiel drøftelse om fondsansøgninger. Det blev bl.a. fremhævet:

- at fælles fondsansøgninger bør give anledning til fælles fordeling af midler
- at regionale ansøgninger kan gennemføres selvstændigt, hvis projekterne er klart regionale
- at der skal tages hensyn til, hvor der findes størst erfaring og kapacitet til at udarbejde ansøgninger

Der blev peget på behovet for ambitiøse ansøgninger i millionklassen for at kunne arbejde langsigtet over 2–3 år.

Større fondsansøgninger kan søges i fællesskab af Bordtennis Danmark og DGI. Bordtennis Danmark stå som afsender af alle fondsmidler, da BAT 60+ ikke er en juridisk enhed.

9. Velux – status og videre forløb

Puk gav en status på Velux-projekterne og beskrev dem som meget positive og imponerende i forhold til hurtige og konkrete resultater. Der er nu gennemført 8 projekter og der er 4-5 projekter tilbage, som gerne skulle eksekveres inden maj 2026.

Hun forklarede, at Velux tidligere havde haft betænkeligheder ved projekter, der lå som underafdelinger i eksisterende foreninger, men at dette nu er accepteret i praksis.

Lars Bo konkluderede, at det lange og til tider vanskelige samarbejde med Velux havde været umagen værd, og at indsatsen nu tydeligt bar frugt.

Der vil blive gennemført en spørgeskemaundersøgelse efter ca. 6 måneder for at måle effekten og senere igen efter ét år for at vurdere fastholdelse.

10. Uddannelse

Uddannelse blev nævnt som et centralt fokusområde, især i forbindelse med regionernes aktivitetsplaner, men uden konkrete beslutninger på dette møde. Det blev dog konstateret, at der er en efterspørgsel på kurser med tilmelding igen og ikke kun kurser afholdt efter efterspørgsel.

Gert fremførte, at de i Kreds 3 er begyndt og fortsætter med at udbyde kompetencekurser og fik medhold i, at det kunne de gøre uden godkendelse fra FU.

Gert var desuden interesseret i at høre om der var interesse for at mødes på tværs af landet for en snak om uddannelse. F.eks. om der skal være en træneruddannelse og skabes et uddanner korps

11. Hjemmeside og PR

Søren Godt udtrykte bekymring over, at hjemmesiden har relativt få besøgende (ca. 9.500 årligt).

Han argumenterede for, at hjemmesiden bør bruges mere aktivt, bl.a. ved at vise flere stævner og aktiviteter – også selvom de ikke udelukkende er 60+-stævner.

Der var uenighed om dette, men enighed om, at emnet er stort og bør behandles grundigere på et senere møde.

12. Projekt Odsherred

Projektet blev nævnt i sammenhæng med fondsarbejde og Velux, men uden særskilt drøftelse på dette møde.

13. Næste møde

Budgetmøde i FU online blev aftalt til **19. januar kl. 13.00**.

Derudover blev der truffet beslutning om et **fysisk møde i Vejen fredag den 13. marts kl. 10.00–13.00**, hvor bl.a. økonomi og principielle spørgsmål skal drøftes grundigt.

14. Eventuelt

- Der blev drøftet en ny model, hvor **dagsorden, mødeledelse og referat samles som én "pakke"**, der går på skift mellem regionerne.
Der var bred opbakning til modellen. Gert Jørgensen står for "pakken" til næste møde ved LM.
 - Puk efterlyste udpegning af en **økonomiansvarlig**, da manglende klarhed vanskeliggør udbetaling af midler samt en BAT60+ repræsentant til Bordtennis Danmarks virke.
 - Lars Bo erklærede sig villig til midlertidigt at påtage sig rollen som BAT 60+ kontakt for Bordtennis Danmark, hvis ingen andre melder sig. Dette vedtages på onlinemøde den 19. januar.
-